

DE BETHUNE

Press release, Baselworld 2011



DE BETHUNE

DB M

De Bethune restores fob-watches to their rightful pedigree by presenting DBM, the 21st century pocket-watch.

Fob-watches, travel clocks and pocket-watches represent a range of prestigious objects featuring qualities such as highly readable dials, pure lines and sensual shapes that have been unjustly consigned to oblivion.

David Zanetta and Denis Flageollet have drawn creative inspiration from horological history in expressing the elegance of an era through a hand-wound mechanical fob-watch fitted on the back of a smartphone.

This original association challenges our approach to time, symbolically breaking free of contemporary conventions and offering a familiar and aesthetically pleasing object that adds a touch of soul to electronics.

Modern-day dandies will appreciate the beauty of the finishing, the classicism of the watch and the patinated feel of the alligator leather. The rose gold bezel of the DBM frames a silver-toned hand-guilloch  dial featuring flame-blued steel hands testifying to the excellence and expertise cultivated by De Bethune.

With this original horological tradition, De Bethune is establishing itself as a trendsetting pioneer and reconciling classic traditions with the contemporary lifestyle. DBM is far more than a watch; it's an offbeat accessory conveying an exclusive vision of luxury.

Issued in a special edition, DBM, the first creation in a sophisticated collection, may be gem-set, variously adorned and personalised on request in the De Bethune workshops.

DE BETHUNE

DB M *Technical description*

Functions: Hours - Minutes

Movement: Calibre DB 1024 – hand-wound mechanical

212 components – Hand-decorated and snailed mainplate – Annular balance with micrometrical adjustment by an index snail, manually flat-polished steel.

Jewelling: 31

Frequency: 28,800 vibrations per hour

Power reserve : 6 days

Case:Case 48 mm in diameter and fitted with an antimagnetic protective cage

Crystal : sapphire crystal, 1800 Vickers hardness with double anti-reflective treatment

Crown : in gold at 12 o'clock – setting in two positions

Dial: Silver-toned hand-guilloch 

Hands : flame-blued steel

Protective pouch: finely crafted extra-supple chestnut brown full-grain alligator leather pouch.

Gold smartphone control buttons

*Contact Katidja Valy
katidja.valy@debethune.com*

DE BETHUNE

DB M

De Bethune rend leurs lettres de noblesse aux montres de gousset et présente DB M, la montre de poche du XXI^e siècle!

Montres de gousset, pendulettes de voyage et montres de poche sont autant d'objets prestigieux dont les qualités telles que la lisibilité des cadrans, la pureté des lignes et la sensualité des formes ont été reléguées injustement aux oubliettes.

David Zanetta et Denis Flageollet puisent dans l'histoire horlogère l'élégance d'une époque et apposent au verso d'un smartphone, une montre mécanique de poche à remontage manuel.

Par cette association insolite, ils s'interrogent sur notre rapport au temps, s'affranchissent symboliquement des codes et des usages de notre époque, et nous proposent un objet familier et esthétique qui insuffle une âme à l'électronique.

Le dandy des temps modernes appréciera la beauté des finitions, le classicisme de la montre et le toucher patiné du cuir alligator. La lunette de la DBM en or rose, révèle un cadran argenté, guilloché main sur lequel tournent des aiguilles en acier bleui à la flamme; témoins de l'excellence et du savoir-faire de De Bethune.

Avec cette création horlogère inédite, De Bethune s'érige en précurseur de tendances et réconcilie la tradition classique à l'art de vie contemporain. Bien plus qu'une montre, DBM est un accessoire décalé qui véhicule une vision exclusive du luxe.

Disponible en édition spéciale, DBM, première création d'une collection pointue, peut se sertir, se vêtir et se personnaliser sur demande dans les ateliers De Bethune.

DE BETHUNE

DB M *Description technique*

Fonctions : Heures - Minutes

Mouvement : Calibre DB 1024 – mouvement mécanique à remontage manuel

212 composants - Platine décorée et colimaçonnée à la main - Balancier annulaire réglage micrométrique par colimaçon, acier poli plat à la main.

Empierrage : 31

Fréquence : 28'800 alternance par heure

Réserve de marche : 6 jours

Boîtier : Rond de 48mm diamètre muni d'une cage de protection antimagnétique

Glace: Saphir avec double traitement antireflet 1800 Vickers

Couronne: en or à 12h - réglage en 2 positions

Cadran : Guilloché main argenté

Aiguilles : acier bleui à la flamme

Etui de protection : Etui de Haute maroquinerie en cuir alligator pleine peau marron extra-souple

boutons de commande du smartphone en or

*Contact Katidja Valy
katidja.valy@debethune.com*